
**Fællesmøde i Institutråd (IR) og Lokaludvalg (LU) 3. maj 2011,
kl. 12.30 – 15 i mødelokalet 24.2**

Til stede: Institutleder Gorm Rye Olsen (formand hhv. IR og LU/A-siden), Søren Juul (IR næstformand, VIP), Kenneth Reinicke (LU næstformand, TR-VIP, B-siden), Ulla Svanlundh (LU-TRsupp-HKtap, B-siden), Michael Brodthagen (IR, TAP), Lisa Ann Richey, (IR, VIP), Anders Esmark (IR, VIP), Christina Nikolajsen (LU-TAP am repr.), Jeanett Alleshaug (LU-TAP am repr.), Jette E. Ejlersen (LU-TR HKtap, sekretariatsleder Mette Sonne Brendstrup (LU/A-siden, referant).

Afbud / ikke tilstede: Peter Kragelund (LU-VIP am repr., IR, supp.VIP), Lise Dam (IR, supp. ph.d.), Catharina J Kristensen (IR, supp.VIP), Henrik Hagelskær (IR, stud.), Max Genske (IR, stud.), Claus Drejer (IR, ph.d.)

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat 10. marts 2011
Læs referatet: www.ruc.dk/institutter/isg/instituttet/raad-og-naevn/
3. Status på bacheloruddannelse
4. Status på ph.d. rekruttering
5. Forslag til æresdoktorer
6. Meddelelser
7. Nyt om arbejdsmiljø og trivsel
8. Arrangementer og information
9. Lokaler og nye VIP
10. Forskningsevaluering
11. Næste møde 7. juni, kl. 13–15; 20. juni 13–15
12. Eventuelt

Referat:**Ad. 1. Godkendelse af dagsorden**

Godkendt med tilføjelse af pkt. 8, 9, 10

Ad. 2. Godkendelse af referat 10/3 2011

Læs referatet: www.ruc.dk/institutter/isg/instituttet/raad-og-naevn/

Godkendt

Ad. 3. Status på bacheloruddannelse

Der er ikke enighed mellem bachelorudvalgene om, hvorvidt strukturen skal indeholde fire eller seks fælles kurser – et på hvert semester i seks semestre eller et på hvert af de første fire

semestre. Hanne Leth indstilling er at der skal findes et kompromis med ens struktur på de fire bacheloruddannelser, således at kombi-strukturen ikke kompliceres strukturelt.

Uddannelsesreformen er også strategisk udvikling af RUC's uddannelser. Der er derfor også arbejdsgrupper, som arbejder med en afklaring og udvikling af det RUC'ske projektarbejde, kvalitetssikring, internationalisering.

Ad. 4. Status på ph.d. rekruttering

P.t. er der ca. 10 ph.d. indskrivninger med sam-finansiering undervejs / på plads. Ud af de 15 som ISG skal indskrive i 2011, vil der fra RUC's side være samfinansiering til de 13. Der opleves hård konkurrence om ph.d. rekruttering, da de øvrige universiteter også har dette højt på dagsorden. Det betyder bl.a. at dækningsbidrag/overhead er et konkurrenceparameter. Og forskningsrådene har udmeldt, at de vil vægte postdoc finansieringer fremfor ph.d.-stipendier, som FI anser for at være universiteternes opgave at finansiere gennem basisbevillingen til formålet.

Universitetsledelsen gør status i august med henblik på korrigerende beslutninger.

Gode ideer skal fortsat forfølges.

Ad. 5. Forslag til æresdoktorer

IR's medlemmer (og andre) opfordres til at komme med forslag til indstillinger af æresdoktorer i år, og tillige overveje kandidater til årsfesten 2012, hvor RUC har 40 års jubilæum. Forslag sendes til Gorm.

Ad. 6. Meddelelser

Ikke nogen

Ad. 7. Nyt om arbejdsmiljø og trivsel

Kenneth orienterede om, at den arbejdsgruppe der er nedsat under LU bestående af Peter K, Karen, Hanne Marlene, John og Kenneth, som skal komme forslag til, hvad trivselsarbejdet for forskerne handler om og sætte initiativer i værk. Gorm understregede vigtigheden af dette arbejde og foruden instituttets opbakning, har Kenneth samtaler med HR-chef Hans Christian Nielsen om hvilke kompetencer HR-afdelingen kan bidrage med i det løbende trivselsarbejde.

Mette tilkendegav, at der kan arbejdes med arbejdsmiljø på forskellig vis. I hverdagen er det vigtigt at udpege de konkrete krydsfelter i samarbejdet mellem VIP og TAP og handle dér, f.eks. om studieadministration, projektadministration, mv.

Ad. 8. Arrangementer og information

Gorm ønskede med dette punkt at understrege, at når et arrangement annonceres er man som ansat på instituttet forpligtet til at nævne ISG, som den organisatoriske enhed man er ansat på. Man kan f.eks. ikke nøjes med angivelse af forskningsgruppe eller netværk.

IR og LU erklærede sig enig.

Ad. 9. Lokaler og nye VIP

Gorm orienterede om, at der senest ultimo juni kommer en plan for, hvor de nye VIP samt de der kommer retur fra orlov vil få kontor i bygn. 22.2 og 23.

Ad. 10. Forskningsevaluering

Processen for den kommende forskningsevaluering blev drøftet. Det blev understreget, at der ikke er tale om evaluering af den enkelte forsker, men af ISG's forskning.

Først skal der udarbejdes en selvevaluering efter en skabelon som alle institutter skal følge. Gorm foreslå følge proces, som IR og LU tilsluttede sig at forskningsgruppelederne sammen med Gorm er omdrejningspunkt for udarbejdelsen af dokumentet:

1. Gorm udarbejder et rå-udkast
2. Forskningsgruppelederne får udkastet således at forskningsgrupperne kan arbejde videre på dokumentet med frist 1. juni.
3. Gorm skriver dokumentet sammen
4. 3. juni sender Gorm dokumentet ud i sidste høring
5. 7. juni drøfter Institutråd og Lokaludvalg dokumentet den sidste gang
6. 10. juni afleveres det til rektoratet.

Gorm orienterede om, at rektor har modtaget en liste med otte personer – fire kvinde og fire mænd – som forslag til deltagere i det internationale panel. Vurderingen er, at alle er udpeget med omhu og armslængde-princip.

Derudover havde IR og LU bemærkninger:

- Der er udbredt bekymring for at dansk-sproget forskning forsvinder i en international evaluering.
- Evalueringen kan opleves som en evaluering af produktionsomfanget ikke indholdet.

Ad. 11. Næste møder er 7. maj, 13 - 15 og 20. juni, hvis det d. 7/6 skønnes at være behov.

Ad. 12. Eventuelt

Ingen kommentar
